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Novoroční projev
Závěr každého roku svádí k bilanco-

vání a různým předsevzetím do roku 

následujícího. Povolební rok se nové 

zastupitelstvo seznamovalo se svými 

povinnostmi a právy a myslím, že zdat-

ně řešilo problémy města.

Nebudu se zde bít v prsa a vyjmenovávat, co všechno 

se nám vloni v našem městě podařilo. Není toho zatím 

mnoho, ale vnímavý občan si jistě všiml. Za to vše 

patří poděkování nejen zaměstnan-

cům Městského úřadu, zastupitelům 

města, členům rozličných spolků 

a organizací, ale i dobré spolupráci 

s místními fi rmami a s Vámi, občany 

našeho města.

Vaše připomínky, podněty, stížnosti, 

brigádnická pomoc, práce s mládeží 

či jiná veřejně prospěšná činnost spo-

luvytváří život v našem městečku. Jací 

budete vy, takové bude naše město.

Na druhou stranu je nutno konsta-

tovat, že ne všechny plány se nám 

povedlo realizovat a je řada problémů 

nových i těch, které před sebou tlačí-

me již nějaký pátek. Aby starých restů 

ubylo a dařilo se nám řešit nové úkoly 

co nejrychleji o to se budeme snažit 

v letošním roce.

K tomu, aby se to podařilo, přeji nám 

všem pevné zdraví, rodinnou pohodu, 

lásku, porozumění, trochu toho štěstí 

a smysl pro humor se kterými to jde 

vždy lépe.

Jaroslav Hřebík

starosta Města Nová Včelnice
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Informace z 13. zasedání Zastupitelstva města Nová Včelnice, 

konaného dne 6. prosince 2007
Zastupitelstvo města schválilo: 

• Příkaz k provedení inventarizace za rok 2007

• Hlavní a dílčí inventarizační komise

• Rozpočtovou změnu č. 7 dle přílohy 

• Smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o uzavření 

darovací smlouvy o převodu  nemovitosti 

kulturního domu v Nové Včelnici čp. 195 včetně 

příslušného pozemku do vlastnictví Nadačního 

fondu pro rozvoj cestovního ruchu a podnikání.

• Odměny výborům a  komisím za 2. pololetí 2007

•  Dle výběrové komise na pronájem nebytových 

prostor  v bývalém Kulturním domě, Nádražní uli-

ce č.p. 195, Nová Včelnice – zřízení PIZZERIE  pani 

Romaně Padevítové, od 7. 11. 2007. Cena za pro-

nájem objektu bývalých prostor kavárny, přízemí 

vpravo činí 60.000,- Kč ročně v nepravidelných 

splátkách.

• Zvýšení nájemného v městských bytech dle 

předloženého návrhu podle zákona č. 107/2006 Sb. 

s  výjimkou  bytů s pečovatelskou službou a s výjim-

kou bytů v objektu na Masarykově náměstí č.p. 31.

Městské zastupitelstvo rozhodlo:

• Poskytovat v roce 2008 půjčky v rozsahu a způ-

sobem určeným v „Opatření č. 1/2004“ – Pravidla 

o vytvoření a použití účelových prostředků „Fondu 

rozvoje bydlení na  území města Nová Včelnice“.

Zastupitelstvo města  bere na vědomí:

• Informaci o výši finančních prostředků určených 

k rozvoji bydlení. 

• Zápis z kontrolního výboru ze dne 21. 11. 2007.

• Zápis z kontrolního a finančního výboru ze dne 

14. 11. 2007 s tím, že návrhy se bude zabývat dozor-

čí rada Etka, spol. s r.o. a navrhne řešení odstranění 

nedostatků.

Odpady v roce 2008
Sdělujeme občanům, že fi rma AVE CZ Jindřichův 

Hradec bude vyvážet sběrné nádoby opatřené 

známkou roku 2007 do 31. března 2008. Po tomto 

termínu budou vyváženy pouze nádoby s novou 

známkou, tj. rok 2008.

Půjčky z  „ Fondu rozvoje 

bydlení “
Sdělujeme občanům, kteří si v roce 2008 chtějí požádat 

o půjčku z „Fondu rozvoje bydlení“ na území města 

Nová Včelnice, že si mohou vyzvednout žádosti na 

MěÚ N.Včelnice, odb. VÚP a životního prostředí. Žádos-

ti se budou vydávat v termínu do 21.1.2007 v úředních 

dnech  pondělí a středa  od 7.00 do 11.30 

a od 12.30 do 17.00 hodin, případ-

ně po dohodě na tel. 384 

371 333. Vyplněné žádosti 

včetně potřebných dokladů 

musí být vráceny na MěÚ 

N.Včelnice nejpozději do 6.2. 

2008. Podmínky pro výbě-

rové řízení jsou vyvěšeny na 

úřední desce MěÚ. 

Míchalová Jaroslava

Jednosměrka
Dlouho jsme se rozho-

dovali zda o problému, 

který nás již dlouhodo-

bě zlobí napsat veřejně 

nebo ne, ale nezodpo-

vědné chování řidičů nás 

přesvědčilo, že je potřeba 

na tuto věc upozornit.

V loňském roce bylo změněno 

dopravní značení v Čechově ulici z obousměrné-

ho provozu na jednosměrný provoz z důvodu úzké 

komunikace.

Řidičů, kteří toto nařízení neustále porušují je čím dál 

více a porušují ho řidiči navíc opakovaně přes den i 

v noci.

Do zákazu jezdí velkou rychlostí, až se zvedají poklo-

py od kanálu a několikrát se stalo, že auto, které chce 

vjet do jednosměrky musí dát přednost těm řidičům, 

kteří porušují předpisy.

Copak si neuvědomují co svým nezodpovědným 

chováním můžou způsobit? Touto ulicí projde mno-

ho lidí na procházku, maminky s kočárky a dětmi.

Proto prosíme a zároveň apelujeme na řidiče, aby toto 

dopravní značení dodržovali a předešlo se tímto i pří-

padné nehodě nebo střetu.

Obyvatelé Čechovy ulice

Cena vody v roce 2008

7. listopadu 2007 se uskutečnilo 

jednání se zástupcem VaK o ceně 

vodného a stočného v roce 2008. 

Před tímto jednáním VaK předložil 

výpočet nákladů za pro-

voz ČOV a dodávku 

vody odběratelům 

v letošním roce. Z 

těchto údajů se 

vychází při sta-

n o v e n í ceny v roce následujícím. 

Rozhodující při tom je hospodářský 

výsledek VaKu. Laicky řečeno, pokud 

na nás vydělává, je vše v nejlepším pořádku. Pokud se 

však dostane do červených čísel, je to signál ke zdražení 

vody. Letošní rok byl výjimkou v tom, že poprvé VaK 

není ve ztrátě, ale ani na nás nic nevydělal. Předchozí 

roky vždy vykazoval jako ztrátové. První pocit je tedy 

dobrý, voda by v příštím roce nemusela zdražit.

Následuje však pocit druhý, a tím je šok. V návrhu ceny 

vodného a stočného pro rok 2008 přichází VaK s část-

kou 66,08 Kč za kubík. To je při současné ceně 52,60 Kč 

zdražení o čtvrtinu! Je jasné, že následné jednání o ceně 

bylo velice bouřlivé a tvrdé. Na jedné straně návrh VaKu 

na zdražení a proti tomu snaha zachovat cenu stávající. 

Jak se dá očekávat, bude výsledná cena někde mezi. 

Zatím to vypadá na částku 57,10 Kč. Je to zdražení sice 

dosti velké, ale již rozumně zdůvodnitelné.

A jak se k takové ceně za vodu vlastně dojde? Náklady 

na dodávku a vyčištění vody vydělíme jejím spotře-

bovaným množstvím a dostaneme cenu za kubík. Na 

první pohled jednoduché, skutečný kalkulační vzorec 

již tak jednoduchý není. Hlavní problém spočívá v tom, 

že se vždy jedná o odhad. Nelze přesně určit, kolik vody 

se příští rok spotřebuje, ani nakolik podraží ceny ener-

gií, surovin, atd. Důležité však je, že většina nákladů jsou 

tzv. pevné, to znamená, že je zaplatíme bez ohledu na 

množství spotřebované vody. Tvoří je postupné splá-

cení ČOV, rekonstrukce a opravy vodovodního a kana-

lizačního řádu, mzdy, pojištění, různé režijní náklady a 

samozřejmě odměna, neboli zisk VaKu. Tyto náklady 

jsou zaplaceny z tržby za spotřebovanou vodu. A jsme 

u jádra věci. Pokud budeme vodou šetřit a spotřebu-

jeme jí méně než bylo plánováno, budou nižší tržby a 

vzniklá ztráta navýší cenu  v příštím roce.

Letos to například vypadá, že ušetříme 3 tisíce kubí-

ků vody oproti plánované spotřebě. V důsledku toho 

budou nižší tržby o 160 tisíc Kč. O vzniklou ztrátu se 

samozřejmě zvýší cena vody příští rok. V podstatě 

zaplatíme za vodu, kterou jsme ani nespotřebovali. 

Někdo může namítnout, že jsme mohli naplánovat pro 

letošní rok menší spotřebu. To by však mělo za násle-

dek vyšší cenu více než jsme plánovali. To by vedlo k 

vyšším tržbám než byly náklady. Vzniklý přebytek by 

vytvořil vyšší zisk VaKu, pravděpodobně by však nevedl 

ke snížení ceny vodného a stočného v příštím roce.

Nechme však co by kdyby. Jak je vidět, kalkulace ceny 

vodného a stočného je poměrně složitá záležitost. Zby-

tečné šetření vodou vede ke snižování životní úrovně, 

nikoliv k úsporám. Tím zároveň odmítáme jakékoliv 

plýtvání s vodou. Naší snahou je dohlížet na to, aby VaK 

čistil a dodával vodu co nejlevněji.

Ing. Karel Dvořák

člen zastupitelstva

Děkujeme kamenickým ochotníkům
Naši členové ZO SPCCH na závěr roku navštívili kul-

turní dům v Kamenici nad Lipou, kde místní ochot-

níci hráli divadelní hru „Muziky, muziky“, která se 

nám velice líbila. Jsme překvapení, jak kameničtí 

herci dokáží pobavit a rozesmát celý sál. Též jsme 

si s nimi zazpívali Kmochovy písničky. Budeme se 

těšit na další setkání. Zda-li budou hrát tuto hru u 

nás ve Včelnici, opět je rádi navštívíme. Do Nové-

ho roku kamenickým ochotníkům přejeme hodně 

úspěchu a zdraví v tvůrčí činnosti a mnoho dalších 

divadelních her jako nastudovali nyní. Moc Vám 

děkujeme za krásný večer.

Oldřich Kršek, člen ZO SPCCH v Nové Včelnici
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Ohlédnutí za Adventem s překvapením pro děti 
Advent - čtyři týdny očekávání a čas příprav na zro-

zení Spasitele. Dlouhé čekání dětí, až se rozzáří stro-

meček a pod ním splněná přání. Dospělí si naopak 

užívají dny shonu, nakupování, pečení a přípravy. 

Aby to všem lépe utíkalo a trochu si oddechli jak 

děti tak i dospělí, pořádala v úterý 4. prosince  místní 

organizace svazu postižených civilizačními choro-

bami Mikulášské posezení, na které byla pozvána 

široká veřejnost. Krásně vyzdobené stoly vánoč-

ním cukrovím, voňavými nazdobenými perníčky, 

typickou vánočkou, sladkým medem a svíčkami z 

včelího vosku. Stoly zdobily i svícny, které si každý 

mohl koupit na výzdobu bytu nebo jím obdarovat 

své drahé na hřbitově. Byly zde ukázky pa1ičkované 

krásy a lidových zvyků a obyčejů. S předstihem zářil 

vánoční stromeček. 

Každý mohl dostat dle výběru čaj, svařák, kávu, punč 

a dokonce i jednohubky. Dokonalou předvánoční 

atmosféru doplňovaly vánoční koledy. 

Zlatým hřebem večera byli čerti a Mikuláš, kteří 

obdarovali přítomné děti balíčky. Některé děti byly 

statečné, některé méně, ale nakonec se Mikuláš 

dočkal i básniček. 

Byl to romantický večer, na který se sešlo více než 

sto občanů z našeho města. Většině se nechtělo ani 

domů a sezení se protáhlo do samé tmy. 

Děkujeme všem, kteří se na této akci podíleli a snažili 

se udělat radost jinému. Přeji našim spoluobčanům 

hodně zdraví, štěstí a úspěchů a ještě hodně tako-

vých zdařilých akcí v roce příštím.                     

          

B. Mysíková 

Hvězdička stříbrná dopadla na zem 

a všechno kolem nás mění se rázem.

Hvězdička stříbrná jehličím zavoní, 

Vánoce přišly k nám zvoneček zazvoní.  

V okně kvetou květy z ledu, 

těšíme se na koledu. 

Krátký den a dlouhá noc,

už je blízko do Vánoc. 

Malé ohlédnutí za rokem  2007
ZO SPCCH Nová Včelnice děkuje tímto všem svým čle-

nům i členkám a občanům, kteří se zúčastňovali všech 

našich akcí. Protože jsme organizace pro civilizační cho-

roby, snažíme se všechny akce zaměřit na tyto choroby. 

Celkem bylo uskutečněno 16 akcí.

Děkujeme tímto i všem sponzorům, kteří nás dle mož-

nosti podpořili.

Na závěr vám všem chceme popřát krásné a pohodové 

prožití vánočních svátků a v novém roce 2008 hodně 

osobních a  pracovních úspěchů a pevného zdraví.

V novém roce se opět těšíme na vaši návštěvu.

To Vám přeje výbor ZO SPCCH Nová Včelnice

„Z hlubin minulosti“
Žáci 8. ročníku se 4. 10. 2007 zúčastnili výstavy „Z hlu-

bin minulosti“ v Muzeu Jindřichohradecka, která byla 

věnována archeologickému výzkumu v souvislosti s 

rekonstrukcí Masarykova náměstí v Jindřichově Hrad-

ci. Po shlédnutí žáci vyplnili dotazník. Z 500 odpovědí 

bylo správně 300 a z nich bylo vylosováno 10 výherců. 

Během 3 měsíců výstavu navštívili i žáci z ostatních 

škol na jindřichohradeckém okresu. Naší školu velmi 

dobře reprezentovaly Iva Andělová – 4. místo a Lucka 

Jánová – 6. místo. Obě děvčata jsou žákyněmi třídy 

8. A. Věcné ceny jim předali 16. 11. 2007 v sále Jindři-

chohradeckého muzea starosta Jindřichova Hradce 

pan Karel Matoušek, ředitel muzea a další významné 

osobnosti. Blahopřejeme!                                   

Mgr. Daniela Šímová

Náš projekt – Astrid Lindgrenová
Ve škole jsme od paní učitelky dostali úkol vypracovat 

projekt k výročí narození Astrid Lindgrenové. Byli jsme 

rozlosováni do skupin. Vyrazili jsme do Městské knihov-

ny v Nové Včelnici. Vedoucí každé skupiny si zde vytáhl 

papír s otázkami, na které jsme měli hledat odpověď. 

Informace jsme čerpali z knih, encyklopedií a interne-

tu. Nebylo to vůbec jednoduché. Všichni celou hodi-

nu pilně pracovali. Pak jsme šli do školy, kde jsme ještě 

dokončovali obrázky, dávali dohromady vyhledané 

informace a dokonce jsme měli i úryvek některé knihy 

zdramatizovat. Nakonec jsme vytvořili ze všech materi-

álů nástěnku.

Matouš Dědič, Tomáš Houška, 5.A

Astrid Lindgrenová
V listopadu jsme 

si připomněli 100.

výročí narození 

Astrid Lindgreno-

vé. Na toto téma 

jsme vypracovali 

projekt. Dověděli 

jsme se něco z 

jejího života a o 

knihách, které napsala. Astrid Lindgrenová se narodila 

ve Švédsku 14.listopadu roku 1907. Měla dvě děti, dceru 

a syna. Začala původně psát pro svou dceru, která vážně 

onemocněla. Chtěla vyprávět nějakou pohádku. Astrid 

Lindgrenová nevěděla jakou. Prostě si začala vymýšlet 

o malé holce jménem Pipi. Sepsala její příběhy a chtě-

la je vydat. Nikdo o ně neměl zájem. Nechtěli vydávat 

příhody nějaké rozpustilé, nevychované holky.  Nako-

nec napsala přes 40 knížek, které byly přeloženy do 70 

jazyků, např. Pipi Dlouhá punčocha, Děti z Bullerbynu, 

Ronja, dcera loupežníka, My z ostrova Saltkrakan. Mno-

hé z jejích knih byly zfi lmovány. Stala se uznávanou spi-

sovatelkou. Získala cenu Hanse Christiana Andersena. 

Zemřela v roce 2002 v 94 letech.

Ve škole při četbě příběhů Pipi Dlouhé punčochy jsme 

se všichni skvěle bavili.

Tereza Opelková, Zuzana Kricnerová, 5.A
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V minulém čísle zpravodaje jsme našim čte-

nářům představily Terezu Tyšerovou, která 

především tančí. Dnes to bude podobné. Sleč-

na, kterou jsme si vybraly pro tentokrát, také 

ještě donedávna chodila na tanec, ale v sou-

časné době se věnuje spíše HIP HOPu. Takže, 

zavítaly jsme do deváté třídy místní základní 

školy a trošku jsme si popovídaly s Eliškou 

Strouhalovou.

Eliško proč zrovna HIP HOP?

No já jsem nejdřív chodila na taneční kroužek, ale postu-

pem času mě to tam přestalo bavit, protože bylo stále 

všechno stejné, pořád jsme dělali ty samé sestavy. Pak 

mamka zjistila, že v Edenu v Hradci by měly být nějaké 

hodiny HIP HOPu, tak jsem to byla zkusit a hned mě 

to chytlo a začalo mě to moc bavit. Jezdím tam každý 

pátek na hodinu a půl.

HIP HOP se cvičí nebo tancuje?

Ono je to takové napůl. Ale asi se víc cvičí, je to hodně 

podobné aerobiku, jenom tam jsou takové trošku jiné 

pohyby.

Co tě ještě baví?

Hlavně aerobik, na ten už chodím hodně dlouho. V 

zimě pak lyžování, v létě kolečkové brusle. Chodim ven 

s kámošema, doma mě baví počítač, hudba a taky zví-

řata.

Jaká zvířata?

Převážně psy, vyrůstám s nima od malinka. U babičky 

a dědy v Rodínově máme psa Bena, tady ve Včelnici u 

babičky a dědy máme dvě fenky Sáru a Jessi. U taťky 

máme fenku Boníšku. Kterého z nich mám nejradši 

nemůžu říct, mám všechny moc ráda. 

Víme, že jsi také kdysi jezdila na kreslení 

do J. Hradce, baví tě kreslit?

No baví, ale už ne tolik, a hlavně na to ani není čas.

Jsi v deváté třídě máš představu na jakou školu 

půjdeš?

Představu trochu mám, ale ještě nejsem rozhodnutá 

na pevno. Nejradši bych šla na pedagogické lyceum do 

Znojma. Byla jsem se tam s mamkou podívat na den 

otevřených dveří a moc se mi tam líbilo. Je to moc pěk-

ná škola.

A není to daleko?

To mi vůbec nevadí.

Máš ještě nějaké jiné školy „v záloze“?

Mám, ekonomické lyceum tady v Hradci nebo mana-

gement obchodu a služeb v Budějovicích. Taky se ještě 

jedeme podívat na den otevřených dveří na sportovní 

gymnázium v Budějovicích. Ještě nejsem úplně rozhod-

nutá.

Čím bys tedy jednou chtěla být?

Asi psycholožkou. Nebo bych chtěla pracovat někde 

mezi lidma.

Kdo je tvá nejlepší kamarádka?

Já jich mám víc, jsou to skoro všichni ze třídy. Ale ta 

úplně největší je Kristýna Hánová, protože jsme spolu 

odmalička, vyrůstáme v jednom baráku.

Jak si na tom s klukama?

Tady ve Včelnici nic moc, žádný tady nejsou.

A jinde?

Nemám moc příležitost jezdit někam pryč.

Máš ráda Vánoce?

Mám, protože jsme všichni pohromadě, spolu. Užíváme 

si celá rodina. Těšíme se na dárečky, je to prostě hezké.

Aktivní děti

Eliška StrouhalováEliška Strouhalová

A co dárky, máš nějaké přání, co bys chtěla najít 

pod stromečkem?

Určitě bych chtěla nový telefon, nějaké pěkné oble-

čení na HIP HOP, nové lyže a nějaké ty fi lmy na DVD. 

Je toho hodně.

Máš mladšího bráchu, jak spolu vycházíte?

Někdy se hodně hádáme a pereme. Teď nám mamka 

radši pokojíček uzpůsobila tak, abychom byli trošku 

od sebe oddělený. Jinak se ale máme rádi.

Děkujeme Elišce za velice příjemný rozhovor a přejeme, 

aby alespoň některé z jejích přání bylo splněno.

Nebeská, Davidová
6. prosince 2007 uspořádala školní družina místní 

základní školy vánoční koncert pro děti a jejich rodiče. 

Všichni si mohli zazpívat s dětskou hudební skupinou 

Miroslava Košlera.

Dne 30. listopadu naší školu navštívil pán, který 

nám vyprávěl o 50. letech, které on sám prožil. 

Jeho vyprávění bylo zajímavé a naučné. Dozvě-

děli jsme se mnoho podrobností o této době, 

které bychom se v dějepise neučili. Po hodino-

vé přednášce jsme všichni shlédli fi lm „Kousek 

nebe“, který nám ještě blíže pomohl si tuto dobu 

představit. Film a beseda se nám líbila tímto ško-

le děkujeme.

Skládalová, Vocílková a Frühaufová

Jak se žilo v 50. letech

Jste to, co jíte a děláte
V pátek 14. 12. 2007 proběhlo na II. stupni ZŠ projek-

tové vyučování na téma „Jste to, co jíte a děláte“. 

Den jsme zahájili zdravou svačinou. Každý dostal 

celozrnnou housku a jablko. Naši učitelé si pro nás 

připravili různá stanoviště s tématy týkající se zdra-

vého stravování a pohybu. Vybírali jsme si z osmi 

nabídek, podle svého zájmu se každý zúčastnil čtyř 

z nich. Během dopoledne jsme si mohli vyzkoušet 

saunu a  perličku, kluci potrápit tělo v posilovně, 

seznámili jsme se se zdravou výživou, upekli chle-

ba a připravili zeleninové saláty. Seznámili jsme se s 

tzv. „éčky“ v potravinách a naučili se je rozlišovat na 

zdraví prospěšná a škodlivá. Zacvičili jsme si aerobik 

a zjistili, zda jsme trénovaní či ne.

Netradiční zdařilé a zajímavé dopoledne bylo ve 

školní jídelně zakončeno výborným těstovinovým 

salátem s kuřecím masem.

Žáci II. stupně ZŠ
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V tomto roce se vám budeme snažit přiblížit 

činnost spolků a organizací fungujících v Nové 

Včelnici. Stále v nás ještě doznívá čas Vánoc, 

který je neodmyslitelně spojený s podáváním 

kapra při štědrovečerní večeři. Proto jsme 

jako první organizaci oslovily právě rybáře. 

Popovídat si s námi přišel hospodář pan Vác-

lav Vaněk.

Jaké jsou počátky vzniku místní organizace 

v Nové Včelnici?

Počátky našeho spolku se datují do roku ‚1921. Sku-

pina rybářských nadšenců založila v roce 1921 

„Rybářský spolek“ v Novém Etynku. Zakláda-

jící členové byli Pařil Ferdinand, učitel Palata 

Eduard, Karel Líbal, Řezka Jan, Vilímek Fran-

tišek, Kejst František, Dvořák Augustin, Kabeš Jan… 

Na první schůzi byl zvolen výbor v čele s předsedou p. 

Pařilem a jednatelem p. Palatou. Další členové výboru 

byli Líbal Karel, Kabeš Jan, Řezka Jan, Rataj Karel a Kejst 

František. Tento výbor byl potvrzen i první valnou hro-

madou konanou v pohostinství u Kejstů.

Kdo je současným předsedou?

Současný výbor naší místní organizace má 11 členů a 

funkci předsedy zastává Oldřich Péza.

Kde všude hospodaříte a kdo udržuje okolí 

vodních ploch a toků?

V dnešní době hospodaříme na 15-ti chovných rybní-

cích. K našemu hospodářství patří revíry  nádrže Tovární 

a Lipno, zde se smí chytat pouze na zvláštní povolenku 

pro členy místní organizace. Revír řeky Kameničky od 

Žďáru až po soutok v Jarošově se Žirovničkou včetně 

rybníka Kozlov, na tyto revíry platí povolenky Jihočeské-

ho územního svazu.

Drobnou údržbu okolí vodních ploch zajišťují členové 

Českého rybářského svazu, místní organizace v Nové 

Včelnici (ČRS MO). Údržbu kolem řeky Kameničky zajišťu-

je Povodí Vltavy.

Jak se můžeme stát členem rybářského svazu?

Vstup do ČRS MO je umožněn široké veřejnosti s dobrým 

mravním profi lem a to na základě přihlášky a schválení 

výborem ČRS MO. Adepti vykonají školení se závěreč-

nými zkouškami. Po splnění těchto náležitostí podléhá 

schválení výroční členskou schůzí.

Jak to vypadá s činností mládeže?

Naše organizace pracuje s mládeží v rybářském kroužku, 

kde jsou děti již od osmi let. Na pravidelných schůzkách 

se děti seznamují s rybářskou tématikou. Na závěr krouž-

ku jsou provedeny písemné testy a praktické zkoušky 

spolu s rybolovem na některém revíru. Kategorie dětí 

je od 8 do 15 let. Další kategorie je mládež od 16 do 18 

let a potom již následují dospělí členové ČRS 

MO.

Co všechno obnáší činnost ve vašem svazu?

Rybář má nejen svá práva „dle stanov“, ale má i povin-

nosti. Mimo jiné jednou z nich je i řádně odpracovat 

brigádu. Brigády se provádějí především na rybnících, 

kde je nutno udržovat veškeré objekty v provozuschop-

ném stavu, aby nemohlo dojít k ohrožení majetku. 

Hráze musí být přístupné, zbavené náletových křovin. 

Také ostatní objekty jako obtokové stoky, přepady, 

vypouštěcí zařízení, napájecí objekty, kádiště, schodiště, 

loviště udržujeme v dobrém technickém stavu. Během 

roku se staráme o ryby – vytíráme candáty, krmíme na 

chovných rybnících, udržujeme komorové rybníky a to 

především v zimě, kdy je nutné, aby ryby měly dosta-

tek kyslíku a přívod vody, což nebývá vždy jednoduché. 

Rozmrazovací agregáty zamrzají, a tak nezbývá než vzít 

ledařské sekery a prosekat v ledu prohlubně.

Jak to máte s výlovy?

Po celoroční práci by se dalo říci, že výlovy jsou již jenom 

hračkou. Není tomu tak. I výlov rybníka je pořádná dřina, 

protože lovíme za každého počasí. Jarní výlov komoro-

vých rybníků je jednodušší. Jde především o násadové 

ryby, které se vysazují do chovných rybníků. Podzimní 

výlovy trvají déle. Od konce září až do začátku listopadu. 

Tržní ryby - především kapr je sádkován a připraven pro 

prodej na podzim a hlavně na Vánoce. Z těchto výlovů 

nasazujeme ryby do revírů dle plánu obsádek našeho 

svazu. V zarybnění máme následující druhy ryb – kapr, 

Český rybářský svaz

lín, bílá ryba, candát, štika, amur – vlastní výroba, a dále 

pstruh a lipan, které nám dodává Krajský svaz. Přebyt-

ky ryb dáváme do „krajské distribuce“ pro organiza-

ce, které nemají vlastní chov. Celkově při podzimních 

výlovech slovíme 150 až 160q ryb. Pro výlovy je určena 

stálá lovecká četa případně doplněna o rybáře, kteří si 

nejen odpracují svoji povinnost, ale dají nějakou tu práci 

navíc.

Kdo vydává rybářské lístky a povolenky?

Rybářský lístek vydávají pověřené úřady. Pro nás je to 

Městský úřad v Jindřichově Hradci. Přitom každý rybář 

musí mít splněny členské povinnosti, zaplacenou znám-

ku a odpracovanou brigádnickou povinnost. Povolenky 

jsou vydávány hospodářem v rybářském objektu v Nové 

Včelnici, a to v měsících leden až březen. Povolenky jsou 

na vody mimopstruhové, pstruhové a u nás i zvláštní 

pro nádrže Tovární a Lipno.

Na kolik nás může přijít rybářská výbava?

V současné době je na trhu dostatečný výběr 

nářadí a náčiní pro chytání ryb ve všech 

fi nančních relacích. Takovou průměrnou 

výbavu rybáře můžete pořídit od tří tisíc a 

výše (dle kapesného rybáře).

Proč se rybářovi také někdy říká 

„tichý blázen“?

Název rybáře „tichý blázen“ snad vznikl z 

toho, že rybář sedí u svých prutů a trpělivě čeká až 

ryba zabere. Přitom musí být v klidu a tiše, aby si ryby 

nevyplašil a měl pořádný úlovek.

Jíte ryby?

Já jako hospodář nejen ryby pěstuji, ale i je rád ochut-

návám. Dokonce nevadí na jaký způsob jsou upra-

veny. 

A nějaký dobrý receptík jak upravit rybu?

V našem spolku uměl nejlépe udělat ryby 

bývalý předseda Jirka Kolář (dívá se již na 

nás z nebe), no a potom Fanda Matějů. 

Jeho štika na bramborách s bešamelem 

je pochoutka.

Já si ale rád udělám kapra na zelenině. 

Tady je recept. Kapra očistíme, naporcu-

jeme, osolíme. Obalíme v mouce s papri-

kou a nakrájíme zeleninu – 2 střední cibule, 

3 papriky a 2 rajča-

ta. Cibuli nakrá-

jíme na koleč-

ka, papriky na 

proužky a rajské 

na plátky. Porce 

kapra dáme na 

pekáč, navrch 

dáme zeleni-

nu a na sádle 

dusíme v trou-

bě do měkka. 

Před ukončením 

podlijeme bílým 

vínem. Jako příloha 

jsou nejlepší brambory 

nebo jenom chléb.

Děkujeme panu Vaňkovi za pěkný rozho-

vor i za recept.

Nebeská, Davidová
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Fotoreportáž - Mikulášská besídka
V sobotu 1. prosince 2007  sál restaurace „U Žida“ ožil 

nejen dětmi, ale také dospělými. Kulturní komise Města 

Nová Včelnice uspořádala pro děti Mikulášskou besíd-

ku. Návštěvu mikuláše, anděla, čertů a žida doplnila 

diskotéka s různými soutěžemi. Pro děti zahráli Zdeněk 

Kopřiva a Jan Štangl, a celým odpolednem nás prová-

zela Jitka Hlaváčová. 

Besídka by se neobešla bez našich sponzorů paní Cigá-

nikové a pana Cigánika,  Jakuba Štěpána fi rmy Tilia 96, 

spol. s r.o., Nová Včelnice,  Allianz - pojišťovací kanceláře-

Ing. Pavla Šímy, rozvojové komise Města Nová Včelnice, 

komise pro občanské záležitosti Města Nová Včelnice, 

Zemědělského družstva Nová Včelnice a Edscha Bohe-

mia Kamenice nad Lipou, kterým děkujeme. Zbylé 

mikulášské balíčky obdržely děti z dětského domova v 

Kamenici nad Lipou, kterým jsme tak také mohli udělat 

radost.

Věříme, že se všem dětem akce líbila a již nyní se 

můžeme těšit na Sraz sněhuláků, pokud napadne sníh. 

Za kulturní komisi Marie Davidová

Nový jízdní řád JHMD
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Výsledkový sportovní servis

FOTBAL

VI. ročník mikulášského turnaje kadetů 

v Kunžaku

N.V. – Lomnice 1:3 (Brus)

N.V. – N. Bystřice 2:0 (Hornát, Didek)

N.V. – Břilice 5:0 kontumačně

N.V. – Slavonice 2:0 (Brus, Parobek)

N.V. – Popelín 3:0 (Didek 2, Hornát)

N.V. – Strmilov 1:0 (Hornát)

N.V. – Kunžak 1:1 (Hornát)

Konečné pořadí:

1. Kunžak

2. Nová Včelnice

3. Lomnice n. L.

4. Strmilov

5. Nová Bystřice

6. Slavonice

7. Popelín

8. Břilice

Hráli: Tuček Dominik, Parobek Lukáš, Duff ek Tomáš, 

Didek Zdeněk, Brus David, Jaroš David, Hornát Miro-

slav, Karel Tomáš.

Nejlepším hráčem Nové Včelnice byl vyhlášen Miro-

slav Hornát.

HOKEJBAL

Neděle 25. 11. 2007 HBC Prachatice - Dranreb Nová 

Včelnice 1:12 (Hembera M. 4, Lukš, Slanina, Bartoška 2, 

Hembera P., Dvořák)

Neděle 02. 12. 2007 TJ Stars Suché Vrbné - Dranreb 

Nová Včelnice 3:7 (M.Hembera 5, P. Hembera, Slanina)

Neděle 09. 12. 2007 Dranreb Nová Včelnice - SK Ďáb-

lovi soustružníci Č.B. 9:0 

VOLEJBAL

23. 11. 2007 N. Včelnice – SWIETELSKY 3:0 (26,9,15)

30. 11. 2007 Centropen Dačice - N. Včelnice 1:3 

(23,-21,-20,-8)

STOLNÍ TENIS

So 24. 11. 2007 N. Včelnice A - Č.Velenice A 9 : 1 (29 : 12)

Ne 25. 11. 2007 N. Včelnice A - Třeboň B 9 : 4 (35 : 20)

So 8. 12. 2007 Týn B - N. Včelnice A 9 : 3 (29 : 20) 

Ne 9. 12. 2007 VS Tábor B - N. Včelnice A 7 : 9 (33 : 33)

Po 11. kole je včelnické mužstvo na vynikajícím 2. místě 

s celkovým počtem 27 bodů (stejný počet bodů mají 

i první Borovany A).

Vánoční volejbalový turnaj
Jako každoročně s pravidelností první soboty po „Miku-

lášovi a čertech“ 8.12.2007 proběhl v hale v Nové Včelni-

ci za účasti 6 týmů volejbalový turnaj mužů. 

Tento turnaj si již vydobyl své místo na slunci a tento rok 

jsme uspořádali již 7. ročník „Vánočního“ volejbalového 

turnaje, kde mezi sebou svádějí boje přední celky volej-

balových soutěží z různých koutů naší země.

Turnaje se zúčastnily tyto týmy: loňský vítěz Pacov, 

Nová Včelnice, Jindřichův Hradec, Praha Kobylisy, Kobylí 

Na Moravě, Sušice

Turnaj byl rozlosován do 2 tříčlenných skupin, kdy se v 

každé skupině hrálo systémem každý s každým. Tyto 

souboje rozhodly o pořadí ve skupině a následném 

nasazení do play-off . První dva ze skupiny postoupili 

do semifi nálových bojů. Týmy na třetích místech svých 

skupin se utkaly o 5.-6. místo.

Nebylo zase tak velkým překvapením, že v semifi ná-

lovém „pavouku“ se ocitl domácí tým Nové Včelni-

ce, který svými výkony v soutěži i přes jedno drobné 

klopýtnutí potvrdil svou kvalitu. Ze skupiny postoupil 

po výhře nad J.Hradcem 2:0 a po prohře 0:2 s týmem 

Praha Kobylisy ze 2.místa. Ve druhé skupině jasně po 

dvou výhrách zvítězil Pacov a dalším postupujícím do 

semifi nále byl tým Kobylí Na Moravě. 

Tým Nové Včelnice po velmi těsné semifi nálové prohře 

s Pacovem 1:2 (13:15 v rozhodujícím setu) bohužel do 

fi nále nepostoupil. Druhým fi nalistou a posléze koneč-

ným vítězem turnaje se stal tým Prahy Kobylisy, který 

ve fi nále porazil tým Pacova 2:1 na sety. V boji o 3.mís-

to zvítězili domácí Nová Včelnice nad Kobylím 2:0, a o 

5.místo vyhrál J. Hradec nad Sušicí 2:0.

Konečné pořadí turnaje: 

1. Praha  Kobylisy  

2. Pacov 

3. Nová Včelnice  

4. Kobylí Na Moravě  

5. J.Hradec  

6. Sušice.

Za Novou Včelnici odehráli turnaj: Petr Neugebauer 

(Negy), Martin Velek, Jakub Říha, Vlasta Dvořák, Aleš 

Hána, Jirka Šebera, Jirka 

Hřebíček, Radek Proký-

šek, Ivan Pfauser, Marek 

Strnad.

Rád bych poděkoval všem 

hráčům za účast na tur-

naji a také divákům, kteří 

mohli shlédnout volejbal 

„velmi dobré“ úrovně.

Velký dík patří samozřej-

mě rovněž partnerům 

akce, fi rmě SWIETELSKY 

s.r.o., Město Nová Včelnice, 

Elektromontáže-Němec, 

TEBO a.s., Restaurace „U 

Žida“, Medic Sport, Reko-

nova CZ, Podlahové kryti-

ny Strouhal.

VK Nová Včelnice

10. 12. 2007 Slovan JH - N. Včelnice 0:3 (-20,-15,-21)

14. 12. 2007 TEXI Dačice - N. Včelnice 0:3 (-25,-13,-13)

VYTRVALOSTNÍ BĚH

Seitl klub Ostrava, 6.ročník dvojmarathón 

42,195m, Poruba – Vřesinská ul.
Sobota 24.11.2007 kat. 60 let 1. místo Pavel Pocho-

bradský, 

Neděle 25.11.2007 kat. 60 let 2. místo Pavel Pocho-

bradský

Pavel Pochobradský získal i celkové 2. Místo v čase 

7:43,00 – 84,390 m

Opět úspěšný dálkový běh se startovním číslem 60.

Mikulášský běh 8. ročník Kamenice nad Lip., 
pořadatel Občanské sdružení marathón Vladimír Pech, 

Svatopluk Dvořák

Vložené běhy pro mládí – sobota 1.12.2007

nejmenší děti

3. Kršek Jakub (2005)

nejmladší žákyně

3. Kršková Kateřina (2007)

mladší žákyně

4. Vodičková Pavla (1996)

5. Jelínková Kateřina (1996)

starší žákyně

4. Juřičková Radka (1992)

předškolní děti

2. Jelínek Josef (2000)

nejmladší žáci

1. Kraus Patrik (1998)

2. Zabilka Jakub (1997)

3. Mareš Ladislav (1997)

5.   Mareš Dominik (1998)

6.   Tuček Dominik (1998)

7. Didek Zdeněk (1998)

8. Bednář Marek (1997)

9. Lukš David (1998)

mladší žáci

1. Pechek Jan (1994)

2. Kraus Jakub (1996)

3. Zabilka Radek (1994)

6.   Koros Ondřej (1996)

7. Starý Jan (1994)

dorostenci 3750 m

2. Pechek Tomáš (1991)

hlavní závod 7500 m 

ženy

5. Šťastná Renata

muži kat. 30 let

1. Robin Vohlídal 

– celkový vítěz

2. Jan Tománek 

– v dresu Dukla Praha

5.   Pavel Pechek

9.   Dušan Škrleta

kat. 50 let veteráni

3. Vláďa Pechek

kat. 60 let senioři

1. Pavel Pochobradský

2. Jan Škrleta
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AEROBIK

Po vánoční pauze začínáme opět cvičit 

hned ve čtvrtek 3.1.2008 v 19.30 hodin 

v naší tělocvičně. Všichni jste srdečně 

zváni.

Přinášíme malé ohlédnutí za vydaře-

ným vystoupením děvčat na plese 

hokejbalistů.

GYMNASTIKA

O pohár města Pelhřimova  24. 11. 2007 
ročník 1999 – 2000

26. Šímová Anna 19,150 bodů

ročník 1997 – 1998 

10. Hrubcová Aneta  46,384 bodů

18. Hrubcová Nikola 37,417 bodů

ročník 1995 – 1996 

11. Petrů Adéla 28,350 bodů

ročník 1994 a st.

13. Plavcová Žaneta 37,434 bodů

14. Blechová Aneta 32,007 bodů

15. Šprinclová Kateřina 28,724 bodů

Memoriál Petra Kouby 15.12.2007 

GymCentrum Č. Budějovice
IV. liga

4. Hrubcová Nikola 21,800 bodů

5. Hrubcová Aneta 21,600 bodů

7. Pfaurová Eliška 21,000 bodů

miniliga

4. Šímová Anna 22,800 bodů
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Počátkem května obchodník Jiří Urbánek přestavil 
svůj dům vedle Janků na obchodní místnosti přízem-
ní a vedlejší dům majitel Jan Kutěj upravil na holičský 
závod. Jaro 1930 bylo suché, bez dešťů a dost chladné, 
takže polní plodiny i trávy na lukách jen živořily. Červen 
byl velmi teplý +40°C. Ovocné stromy po loňské kruté 
zimě poskytovaly smutný obraz zkázy a pokud obstály, 
vydaly květů celkem málo. Zvláště v nižších polohách 
bylo nutno štěpy vykácet, protože nevydaly ani lístečku. 
Peckovice někde vůbec vyhynuly. Otužilejší druhy jablo-
ní a hrušek sice kvetly, ale květy byly namnoze pozdními 
mrazíky z velké části poškozeny, takže daly méně plodů, 
které suchem zakrněly. 
Úřední soupis škod na ovocném stromoví podal žalost-
né výsledky. Červencové deště doháněly, co bylo 
suchem opožděno. Letní měsíce červenec a srpen byly 
většinou chladné. Nedostatek vody od doby jarní nemo-
hl býti hned nahražen, prameny do značných hloubek 
byly vyschlé, rybníky měly vody značně pod normálem 
a studně veřejné i soukromé nestačili zásobovati vodou 
k vaření. Znova pociťována potřeba vodovodu. Byla tu i 
velmi vážná obava z nebezpečných požárů, které by se 
těžko zdolávaly v této době, kdy do kašen po tolik týdnů 
nebylo dodáno ani krapet vody. 
Dne 27. května bylo vykonáno sčítání závodů země-
dělských a živnostenských pro státní statistický úřad, 
ve zdejší obci byli touto funkcí pověřeni učitelé Aug. 
Dvořák, Jan Kabeš a Eduard Palata a statkář J. Beroun-
ský. V červnu zrušena zahrada před školou obecnou a 
prostranství toto bylo připravováno pro zřízení parku s 
pomníkem M. R. Štefánika na náklad Bohuslava Hrůzy, 
který zřídil strojní pletárnu v části zámecké budovy u 
školy obecné. Pozemek, majetek místní školní rady, byl 
se schválením okresního školního výboru k tomuto úče-
lu propůjčen za podmínky: zřízení a upravení nové školní 
zahrady na obecnou školu podle zákonitých předpisů. 
Tento závazek byl městskou radou protokolárně převzat 
k provedení. 
Slavnost odhalení pomníku byla konána 6 července (v 
neděli) na svátek Mistra Jana Husa. V předvečer, dne 5. 
července pořádala Místní osvětová komise obvyklou 
slavnost s lampiónovým průvodem městem k hranici 
Husově na žďárské silnici, kdež o Husovi promluvil místní 
učitel Eduard Palata. Přitom na kopci Kostelíku uspořádal 
B. Hrůza raketový ohňostroj, řízený jindřichohradeckým 
drogistou Ph. Mag. Žemličkou. Podle obecného úsudku 
dojem nebyl zdařilý. 
Slavnostní den odhalení pomníku byl krásný, slunečný. 
Městečko svátečně vystrojeno, domy ozdobeny prapory. 
Prostranství před obecnou školou srovnáno, místo pro 
budoucí park rozděleno betonovými obrubami na par-
ková (8) pole, uprostřed postaven žulový obelisk s bus-

tou Štefanikovou z hořického 
pískovce, zpracovanou akad. 
sochařem J. Bardou. Úpravu 
parkovou a stavební práce 
vykonal stavitel Frant. Buchta. Pod bustou 
na obelisku vytesán nápis „Milan Štefanik 
1878 – 1919.“ Nad stupňovitým základem 
v desce na pomníku tesaný vyzlacený 
nápis: „Památce velkého bojovníka za svo-
bodu vlasti. K 10letému  výročí své práce 
městu Novému Etynku věnuje Bohuslav 
Hrůza r.1929.“ Pomník zahalený vlajkou byl předmětem 
pozornosti obecenstva i hostů, kteří od rána očekávali 
slavnostní akt. Dopoledne bylo vyplněno promenádním 
koncertem plukovní hudby pěš. pl. 29. plukovníka Josefa 
Jiřího švece z Jindřichova Hradce. 
V 2. hod. odpolední se řadil pestrý a mohutný průvod 
u radnice, v němž vedle četného občanstva a školních 
dětí  byly zastoupeny všechny místní korporace i z okolí 
v krojích slavnostních (sokolové, legionáři, hasiči, cyklisti, 
sportovci), městská rada, zástupci státních úřadů, četnic-
tva a vojska, ministerstvo národní obrany mobilizovalo 
k slavnosti hudbu pl.č. 29 a čestnou rotu. Za sokolskou 
jízdou, která jela v čele průvodu, byly neseny věnce. 

Slavnost u pomníku zahájil starosta města Valentin Tůma 
přivítal přítomné a poděkoval dárci a pořadateli slavnos-
ti B. Hrůzovi za krásný čin, ujistiv ho vděčností obce. Za 
školní mládež krásně zarecitovali: Zdeňka Berounská 
Devetovu báseň „Osvobozenému národu“ a Božena 
Houserová z Nekrasína Kvapilovou báseň „Matičce“ Pak 
byly zahrány vojenskou hudbou státní hymny, pomník 
odhalen, vztyčena vlajka a k pomníku položen věnec od 
novoetynských dětí a druhý od svazu důstojníků – letců.
Nato vzal se slova hlavní řečník, ředitel akad. gymnasia 
z Prahy Frant. Lakomý, nad jiné povolaný jíž tím, že byl 
osobním tajemníkem Štefanikovým. V krátkém a obsaž-
ném projevu vytkl dva hlavní rysy Štefanikovi povahy: 
bezmeznou obětavost, které věnoval všechny síly a 
nezlomnou tělesnou energii, která nebyla ochromena 
ani těžkým utrpením. Řečník sledoval hrdinu od malých 
jeho začátků ve francouzském vojsku až k nejvyšší funkci 
organizátora čsl. vojsk v Rusku. Vylíčil činnost Štefanikovu 
v Národní radě pařížské, zmínil se o jeho osudech a ces-
tách do Ameriky, na Sibiř, do Itálie i o tragedii poslední 
cesty Štefanikovy do osvobozené vlasti. Touto pěknou 
řečí rostla posluchačům před očima postava vynikajícího 
muže, který je nikoliv poslední v řadě našich osvobodite-
lů. Po slavnostním tomto proslovu, který byl vyslechnut 
s hlubokým zájmem, následoval projev nadporučíka 

Kronika Augustina Dvořáka - 1929 Jana Kouly, jakožto zástupce 3. leteckého pluku Štefani-
kova v Nitře, jenž ocenil vynikající vlastnosti Štefanikovy 
a ukázaly jeho postavu z hlediska vojáka. Za ženy národ-
ně demokratické a za Ochranu matek a dětí pražských 
poděkovala dárci Ema Maříková (z Kamenice n. L.). Potom 
odevzdal Boh. Hrůza pomník do ochrany města.
Slavnost byla zakončena večer v sále hotelu Jelen popu-
lárním koncertem vojenské hudby, četně navštíveným. 
Nálada obecenstva byla srdečná. (Vyňato ze zprávy Kra-
jinských Listů ze dna 12/7/1930). Dlouho se o slavnosti 
hovořilo, vážil se náklad fi nanční, oceňovala se obětavost 
Hrůzova příznivě i nepříznivě, jak už to tak ve světě, chodí 
odhadovala se, co za těch několik desetitisíců se moh-
lo jiného vykonat, chválilo se i staralo, bude-li pomník a 
park tak zařízen, aby byl okrasou města a pěkným památ-
níkem, jenž bude občanstvu k potěšení i pohnutkou ke 
vzpomínkám na utrpení národa i na jeho osvobození.
Tyto úvahy rázem byly přerušeny zprávou denních listů 
o zatčení Jana Kouly, jenž pro jiné ještě podvody, kromě 
toho, že se u nás při slavnosti uplatnil jakožto letecký 
nadporučík, byl odsouzen k vězení 6měsíčnímu v Čes-
kých Budějovicích.
Z příležitosti slavnosti daroval Boh. Hrůza chudinskému 
fondu místnímu 13. 235Kč. Po slavnosti zaujala mysl 
občanstva starost o blížící se hospodářskou sklizeň obilí, 
jež i v tomto roce se osvědčila jako velmi dobrá a bohatá, 
třebaže mnozí zemědělci opět našli vadu v tom, že prý 
zrno následkem panujícího sucha bylo vyschlé a pozbu-
de klíčivosti, což ovšem se nevyplnilo. Jiným zase vadily 
deště a chladna, kteréž přišly právě do doby žní a trvaly 
až do podzimu, takže skutečně leckde obilí v mandlíky 
srovnané vzrostlo. Nebylo však tolik škod, protože bylo 
možno i při nestálém počasí dobře obilí sklízeti. Vláha 
velmi prospěla bramborům, které dávaly málo nadějí 
na úrodu. Teprve ve žních vzrostly do velkých rozměrů 
i množství a že se zmladily dostatkem vláhy, narostly 
někde v podivuhodné, bizardní tvary. Nedočkaví a mno-
zí, kteří se obávali trvalých dešťů a špatné sklizně bram-
borů, začátkem září kopali a ukládali tyto plodiny, ještě 
nedozrálé do sklepů a záhy poznali chybu: Brambory se 
zapařily, černaly a hnily. Spekulace ziskuchtivých pěstitelů 
bramborů, kteří z předešlých let si zvykli na vysoké ceny a 
velký obchodní zájem o tuto plodinu, byli tento rok velmi 
zklamáni značným poklesem cen: ze 120,-Kč za metrický 
cent před 10ti lety a 40,-Kč loni – klesla cena metrického 
centu bramborů na 15,-Kč i méně ještě (12,-Kč) – takže 
poklesla i vážnost k této jediné a hlavní živitelce všech 
vrstev občanských – ovšem jedině na straně pěstitelů, co 
nemajetní si libovali, že se jednou lacino najedí dobrých 
bramborů. – I cena obilí se snížila. Žito kleslo pod 100,-Kč 
za 1 metrický cent proti dosavadní ceně nad 200,-Kč. V 
důsledku tohoto poklesu zlevnili dobytek – hospodářská 
krize zasáhla v zemědělství nejcitelněji a projevovala se i 
ve výrobě: nezaměstnanost zejména v továrnách i u nás 

byla patrna střídavým vyřazováním dělnictva z práce na 
týden až měsíc, podle druhů zaměstnání jedině výroba 
pleteného zboží sportovního, rukavic a ponožek měla 
celkem provoz dobrý. Třebaže pokles zemědělských pro-
duktů byl značný, držely v ceně potraviny i ostatní, maso 
a zboží koloniální i výrobky řemeslnické. Je ale zajímavé, 
že v naší obci přes tyto nesnáze právě v této době zaháji-
ly činnost nové obchodní podniky: Ludvíka Fialy, panská 
konfekce, Růženy Kleinové, módnictví a dámská konfek-
ce, Jana Smetany, pekařství s obchodem potravinářským, 
Aloise Terbra obchod hračkářský, kromě nedávno vznik-
lých obchodů střižních a konfekčních Jarmily Kozlové, 
Marie Markové, Ferdinda Trapla a Marie Garhofrové. Jest 
Nový Etynk bohat na obchodní podniky, jež je tu nad-
bytek a dobře živí jejich majitele. I dobře prospívá v létě 
zřízený obchod materielní Stanislava Maupice, mladého 
drogisty, jež se přistěhoval z Kardašovy Řečice. 
Na podzim (v listopadu) zahájila činnost Baťova prodejna 
obuvi v domě  Jana Králky na náměstí, vedená Hugou 
Osersem, obuvníkem z Horní Radouně. Kromě této pro-
dejny Jana Skotského a Leopolda Hanuse, kteří provozují 
obuvnictví vlastní a správku obuvi – řemeslu obuvnic-
kému u nás zasadili ránu smrtelnou. Jest jen nepatrný 
počet zdejších občanů, a to hlavně starších, kteří zůstali 
věrni dražší obuvi zakázkové – rukodílné. Cenový rozdíl 
40 – 50 Kč na páru ve všeobecné hospodářské krizi bez 
ohledu na kvalitu zboží, nutí ke koupi, protože forma 
vnější a ladný vzhled mladší generaci plně vyhovuje. 
Budiž pro budoucnost zaznamenáno, že udivuje pisa-
tele těchto pamětí, klidného a střízlivého pozorovatele 
současného života zdejšího občanstva, jak je možno, 
při těžkých životních podmínkách zdejšího, většinou 
dělného lidu, ta bezmezná parádivost, zejména ženské-
ho dorostu, který si dovolí všechny vymoženosti módy 
ať v účese (ondulace = kadeření, trvalá od 40,-Kč výše), 
nebo v toaletě, která se mění několikrát za rok a vyžadu-
je podle velkoměstských zvyků pro různé příležitosti 
změny, v oblékání je pozoruhodná rychlá napodo-
bivost v módě, třeba by způsob života neodpovídal 
zcela potřebě doby. Krátké sukně, po světové válce tak 
oblíbené, ať z důvodu jakýchkoliv, ustupují stále del-
ší a snad zase nastane doba „vleček“, které před lety 
byly i z důvodu hygienických „popraveny“.Moderní 
tance (foks-trott, tango atd.) ujaly u nás a pěstovány 
jsou mládeží . I kurs těchto tanců byl letos uspořádán 
sportovním klubem a byl hojně navštíven, třeba 60,-Kč 
za osobu jest v této době slušný peníz. Je patrno z těchto 
skromných záznamů, že mladá generace dovede žíti „ 
v duchu doby“, která sice velmi nutí k vážnému pře-
mýšlení, a co bude dál, nemá však těch, kteří by měli 
kdy věnovati se této neveselé práci. Mládí žije jen pří-
tomností a ta je celkem snesitelná, když jiní se starají. 
Není ani pomyšlení na kulturní součinnost této mladé 
generace.    
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A proč?

Utkvěla mi v paměti jedna 

již hodně stará anekdota, ve 

které se pěkně ukazuje na 

národnostní charakterní povahu, tak, jak 

se po staletí utvořila u různých národů. 

Stalo se jednou, že tři důstojníci, Němec, 

Francouz a Čech, potkali tři vojáky svých 

národností, zastavili je a Němec dal 

tomu svému rozkaz: 

„Zatancuj!“ a německý voják jako 

stroj začal tancovat. Tentýž rozkaz 

dal francouzský důstojník svému 

vojáku a ten se jen pousmál, výsk-

nul si a vesele se zatočil. A když 

nakonec český důstojník poručil 

svému vojáku též: „Zatancuj!“, čes-

ký voják mu odpověděl: „A proč?“.

Chci právě na této anekdotě 

dokázat, že náš národ není zrov-

na povolné holubičí povahy, jak 

se někdy s oblibou o Češích říká, 

ale že lidé u nás mají svůj rozum, 

naučili se samostatně myslet a uvažovat a neumějí 

proto poslouchat bez vlastního uvážení.

Byli jsme od dávných dob nejzápadnější slovan-

skou zemí, obklopenou skoro ze všech stran ger-

mánským dobývačným národem a přece jsme si 

uchránili svoji českou řeč a zemi.

Řekl bych, že se to stalo jen proto, že se Čechové 

naučili hodně brzy přemýšlet a uvažovat, že je lepší 

použít diplomacie, než se nechat hrdinsky vyvraž-

dit. Svatý Václav platil každoročně německému 

císaři 300 volů a 3 000 hřiven stříbra a Václav věděl, 

že je to pokořující, ale znamenalo to mír. Jeho bratr 

Boleslav to Václavovi vytýkal, zabil ho nakonec a 

ujal se vlády a poplatek do Němec zrušil. Samozřej-

mě, že  Němci vpadli do Čech, válčilo se několik let, 

země pustla a nakonec byl Boleslav stejně poražen 

a donucen i on poplatek řádně dále odevzdávati.

Po staletí stojíme jako obrněná slovanská výspa v 

cestě germánskému národu na východ a je to sko-

ro zázrak, že nás Němci nedokázali poněmčit a čes-

kou zemi nevymazali z mapy světa.

Vůdcové velkých národů rádi kritizují malé národy, 

viní je ze zbabělosti, mluví o hrdosti, neporanitel-

nosti, zatím co jsou to přece vždy oni, kteří rozpou-

távají války a malé národy jen hospodářsky ničí.

V roce 1938 po naší kapitulaci před Hitlerem, mluvil 

o nás italský diktátor Musolini jako o národu zba-

bělců. Ten Musolini, který se ve své pyšné nadutos-

ti dával fotografovat, jak stojí rozkročen na tanku, 

a byl ochoten si sednout rozkročmo i na hlaveň 

děla pro svou samolibost, tento Musolini se třásl 

strachy, když byl postaven před ústí partyzánských 

pušek, aby sklidil co zasel.

My Čechové, nejsme národ zba-

bělců, ale řekl bych, že opravdu 

nejsme dosti hrdí. Nějak jsme si 

povahově zvykli na poddanství. 

Měli jsme jen jediného z velkých 

vojevůdců, Jana Žižku z Trocnova, 

který nepodléhal pod nikoho a 

dokázal v tolika bitvách statečnost 

a vojenské umění českého člově-

ka. Neznal ještě parádního kroku, 

dřevěně zvedat nohy v kyčlích, 

ale dovedl rychlým pochodem 

tak překvapit nepřítele, že třeba 

u Domažlic křižácké vojsko, i když 

bylo početnější, obrátilo se v překvapení na útěk. 

Žižka pak to byl, který už tenkrát používal těžkých 

vozů jako krytu, jak se dnes používá i tanků.

Po vojensky slavné době Žižkově přišlo na náš 

národ několikastoleté poddanství a za tu dobu 

nesvobody a útlaku se český lid určitě povahově 

změnil. Nejlépe tu naší, nynější povahu vykreslil K. 

Hašek ve Švejku.

Pro náš lid švejkovina není právě nejlepším vysvěd-

čením, ale co je to platné, když za okupace to byla 

zase ta nejlepší zbraň, ovšem dočasná, které se 

používalo proti Němcům.

Konečně takováto švejkovina je vlastně dána již 

přírodou k boji slabšího proti silnějšímu. Možná, že 

jste někdy viděli v přírodě ptáka, jak naříkavě před 

vámi utíká, křičí a táhne bezvládně po zemi křído 

a teprve, když vás odvede kousek dál od svého 

hnízda, pak najednou vzlétne a v ptačí řeči se vám 

vysměje, že se mu podařilo odlákat nebezpečného 

nepřítele od hnízda.

Byl to vždy boj slabého se silnějším a toto opa-

trnictví v boji se dostávalo po generace do naší 

krve. Měli jsme a dosud máme i hrdé povahy lidí 

v našem národě a tuto hrdost zvláště dnes, kdy 

Povídky z Nové Včelnice, Eduard Keist 

máme svůj socialistický stát, musíme vyzdvihovat a 

učit se znovu hrdě myslit a přestat se švejkovinou. 

Tento úkol si na sebe musí vzít v první řadě učitelé, 

spisovatelé a novináři.

Zatím mohu bohužel tvrdit, že někteří naši novináři 

a někteří učitelé stále lezou po kolenou libují si v 

tom opatrnickém vychytralém Švejkovi.

Mohu k tomu uvést tuto kritiku: Asi v roce 1951 si 

nějaký pan učitel u nás vymyslel takovouto peda-

gogickou metodu k přesvědčování. Do třídy posta-

vil tabuli cti a hany, ale neuveřejňoval tam  jména 

dětí které učil, ale jména jejich rodičů, podle toho, 

jak sám uznal za dobré. Pomocí této metody nové 

pedagogiky, pak prostřednictvím devítiletých dětí 

chtěl působit na jejich rodiče, aby vstoupili do JZD. 

Nevím, kdo by mohl tuto metodu ještě dnes obha-

jovat, když již před sto lety byla postupně zavržena 

s označením jako temná, bezcharakterová, udavač-

ská a všechny ty „černé knihy“ a „oslovské lavice“ 

byly dávno spáleny a zapomenuty.

A přece se stalo, že skoro všechen náš tisk se roze-

psal o pokrokovém panu učiteli. Za vzor byl dáván 

všem ostatním a ba i rozhlas ve školním vysílání 

opěvoval novou učební metodu. A jistě i pan uči-

tel bude teď  slavným školním inspektorem, neboť 

soudě podle jeho charakteru, mu stejně o nic jiné-

ho nešlo, jen o ten postup. 

Je to něco podobného, jako ty v tisku uveřejňova-

né školní telegramy, ve kterých jednotlivě jmeno-

vané osmileté děti schvalují rozsudky státního sou-

du a i když pan učitel je ze skromnosti podepsán 

někde dole v rohu listiny, hned je tu zřejmé, že tu 

zas někdo špinavě chce dělat kariéru. Každý rozum-

ně myslící člověk přece uvažuje, že osmileté děti 

se na posílání takovýchto telegramů nehodí a musí 

takovou snahu jejich učitele jenom odsoudit.

Letos na jaře začal u nás vycházet časopis s názvem 

Propagandista. Nevím, kdo určil toto pojmenová-

ní, ale ten člověk asi nebyl za německé okupace v 

Čechách. Se slovem „propaganda“ se totiž naši lidé 

smutně seznámili za okupace a nebylo proto vhod-

né je vůbec připomínat. Což nemáme pro český 

časopis českého názvu? Což je třeba zavádět samá 

cizí učená jména a názvy, aby si o ně lidé lámali 

jazyk, nebo aby z nich vanula větší důležitost? Novi-

ny jsou plny cizích výrazů jako fluktuace, absence, 

fyskultura, rekreace (lidově pozměněna na „legra-

ce“) a spousty dalších, kterým prostý čtenář nero-

zumí. Také film statečně kulhá a vyrábí na běžícím 

pásu kladné hrdiny.

S oblibou píší naše noviny, že je hodně škarohlídů, 

kteří vidí jen to špatné a před dobrým zavírají oči. 

Z těch nejsem, ale nenecháme proto kritiku uspat, 

nebo se máme utápět v samé sebechvále?

ZO Svazu postižených civilizačními chorobami o.s. 

v Nové Včelnici Vás srdečně zve na 

procházku
do Hadravovy Rosičky

 

Pochod se uskuteční 

v sobotu 12. ledna 2008.

Sraz ve 13.30 hodin u Flopu.

Zveme všechny občany Nové Včelnice a okolí.

Výbor SPCCH
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Kulturní přehled

  Nová Včelnice

Městská knihovna

Celý měsíc - výstava - „Cestujeme po Evropě – „Lich-

tenštejnsko“

Celý měsíc - vědomostní test - „Cestujeme po Evropě 

– „Lichtenštejnsko“

Celý měsíc - vědomostní test - „Kvíz na leden“

Restaurace „U Žida“ - Sál 

19. ledna 2008 od 20 hodin – Maškarní merenda – hra-

je Venkovanka – pořádá MO ČRS v Nové Včelnici

2. února 2008 od 20 hodin – Hasičský ples – hrají 

Božejáci – pořádá SDH Nová Včelnice

  Kamenice nad Lipou

Kino Kamenice nad Lipou

Sobota 5. ledna ve 20 hodin - SIMPSONOVI VE FILMU 

Sobota 12. ledna ve 20 hodin - MOJE SUPERBEJVALKA

Sobota 19. ledna ve 20 hodin - VENUŠE

Sobota 26. ledna ve 20 hodin - DOBRÝ ROČNÍK

Kulturní dům

15. ledna v 16.30 hodin - Seniorpárty

26. ledna v 13.30 hodin - Dětský karneval

Muzeum

12. 1.  –  21. 2. - Stezky skautů - Kameničští skauti a skaut-

ky prezentují svou činnost na fotografi cké výstavě

  Jindřichův Hradec

Kino Střelnice

2. Středa 17.30, 20.00, 3. Čtvrtek 17.30, 20.00 - SAW  IV. 

4. Pátek   jen 17.30, 5.Sobota  jen 17.30, 6.Neděle  jen 

17.30 - ZLATÝ  KOMPAS 

4. Pátek jen 20.00, 5. Sobota jen 20.00, 6. Neděle jen   

20.00 - POSLEDNÍ  LEGIE

8. Úterý 17.00, 20.00 - POSLEDNÍ  VLAK

9. Středa 17.30, 20.00, 10. Čtvrtek 17.30, 20.00 - KRÁ-

LOVNA  ALŽBĚTA  :  ZLATÝ  VĚK

11. Pátek 17.30, 20.00, 12. Sobota 17.30, 20.00, 13. 

Neděle 17.30, 20.00 - FAUNŮV  LABYRINT

15. Úterý 17.30, 20.00, 16. Středa 17.30, 20.00, 17. Čtvr-

tek 17.30, 20.00, 18. Pátek 17.30, 20.00 - VÁCLAV

19. Sobota 17.30, 20.00, 20. Neděle 17.30, 20.00 - 

RESIDENT  EVIL  :  ZÁNIK

22. Úterý 17.30, 20.00 - KURZ NEGATIVNÍHO  MYŠ-

LENÍ

23. Středa 17.30, 20.00 - KOUZELNÁ   ROMANCE

24. Čtvrtek 17.30, 20.00, 25. Pátek 17.30, 20.00, 26. 

Sobota 17.30, 20.00, 27. Neděle 17.30, 20.00 - CHYŤ-

TE  DOKTORA

29. Úterý 17.30, 20.00 - SUPERBAD

30. Středa 17.30, 20.00, 31. Čtvrtek 17.30, 20.00 - 

SNĚHOVÝ  DORT

PŘEDSTAVENÍ PRO DĚTI

6. Neděle 15.00 - KRTEK  A  HODINY

13. Neděle 15.00 - BROUČCI – A  BYLA  ZIMA

20. Neděle 15.00 - KŘESADLO

27. Neděle 15.00 - PŘÍBĚHY  CVRČKA  A  ŠTĚŇÁTKA

Kulturní akce v KD Střelnice

13.- v 17.00 – SENIOR KLUB – zábavný pořad 

16.- v 19.00 – ROZMARNÝ DUCH – divadelní kome-

die, Divadelní spol. HÁTA, předpl. sk. A

20.- v 16.00 – SINDIBÁDOVA DOBRODRUŽSTVÍ 

– divadelní pohádka, Divadlo Koráb Brno

22.- v 19.00 – PUDL A MAGNÓLIE – divadelní 

komedie, v hlavní roli Iva Janžurová, předpl. sk. B

26.- ve 20.00 – PLES MĚSTA Jindřichův Hradec

Sbor dobrovolných hasičů v Nové Včelnici 

Vás zve na

Hasičský ples
který se koná v sobotu 2. února 2008 od 20 hodin 

V sále restaurace u ŽIDA v Nové Včelnici

K tanci a poslechu hrají populární Božejáci

Bohatá tombola

Tradiční rybářská 
maškarní merenda

MO ČRS v Nové Včelnici srdečně zve všechny občany 

na tradiční maškarní merendu, která se bude konat v 

sobotu 19. ledna 2008 v sále hotelu Jelen.

Začátek ve 20 hodin.

K tanci poslechu hraje kapela Venkovanka.

Masky a převleky vítány.

Pro všechny účastníky je připravena bohatá tombola 

a půlnoční překvapení.

Srdečně zvou rybáři z Nové Včelnice.

Městská knihovna 

Kamenice nad Lipou
Městská knihovna v Kamenici nad Lipou zve 

všechny zájemce na další semináře týkající se 

paměti a jejího tréninku. Semináře vede Jana 

Vejsadová, která je lektorem/trenérem České 

asociace trenérů paměti a mozkového joggingu 

a držitelem certifi kátu 2. stupně. Zároveň působí 

jako metodik této asociace pro oblast knihoven.

První letošní seminář z tohoto cyklu pod názvem 

„Paměť v každodenním životě“ (čísla, data 

nákupy) se uskuteční ve čtvrtek 31. ledna 2008 

v loutkárně Kulturního domu v Kamenici nad 

Lipou. Všichni jste srdečně zváni.

Řádková inzerce
Pronajmeme byt, částečně zařízený 3 + 1 na sídlišti 

u Teba. Tel: 606 755 516

Prodám piano Scholze cca 60 až 70 let staré, černé, 

velmi zachovalé. Tel: 606 755 516

Prodáme chalupu po kompletní rekonstrukci ve Sta-

rém Hobzí. Obytná část tvořena 3 místnostmi, dílna, 

vytápění a ohřev vody – plynovým kotlem. Půda vhod-

ná k přestavbě. Pozemek celkem: 234m2. 

Cena: 2 300 000Kč. Tel. 777 270 603, 608 051 183

Hledáme pro své klienty  chalupu nebo rod.domek 

příp. byt v Nové Včelnici a okolí. Nabídněte cenu. tel.777 

270 603( stačí poslat SMS ozvu se Vám zpět )

Sdružení rodičů při Základní a mateřské škole a Dj 

Karel Kouřil uspořádali v sobotu 15. prosince 2007 

vánoční diskotéku pro děti.
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Prodejna POTRAVIN
Na Hliněnce 479, Nová Včelnice

Těšíme se na Vaši navštěvu!             FLOP JE VAŠE JISTOTA!

PRODEJNÍ DOBA:
Po-Pa: 6.30 - 18.00, So: 7.00 - 12.00

NEDĚLNÍ PRODEJ:
8.00 - 11.00

Možnost placení stravenkami nebo platební kartou.

Bavorská sekaná 1 kg ...................................59.90

Gothajský salám 1 kg ...................................... 49,-

Šunkový salám 1 kg ......................................... 79,-

Gothajský salám 1 kg ...................................... 49,-

Jitrnice, Jelítka 1 kg .......................................... 59,-

Sedlácký salám 1 kg super cena!! ............... 69,-

Lovecký salám 1 kg .................................... 129.90

Kuřecí čtvrtky 1 kg super cena!! ...............49.90

Mika plátky 30% 100g .................................15.90

Dobrá máma 120g .........................................  4.90

Máslo Dr. Halíř 250g......................................29.90

Kobliha 50g .......................................................  4.50

Regent světlé výč. 0.5l ..................................  5.90

Colgate zubní pasta 100ml ........................19.90

Májka a Svačinka 75g ....................................  9.90

KV jablečná 205g ............................................  8.90

Okurky 6-9 680g ............................................16.90

Flora 250g ........................................................23.50

Knedlíky v prášku 400g ................................  7.90

Hanácká kyselka 1.5l ochucená ............... 11.90

Cabernet Sauvignon 0.75l ..........................39.90

Veltlínské zelené 0.75l ..................................39.90

Jihlavanka standard 75g ............................ 11.50

Čaj chřipka nachlazení 23g Teekanne ....27.90

Milka M-Joy 60g ..............................................  9.90

BeBe DR 50g různé druhy ............................  7.50

Hašlerky 90g ................................................... 10.90

Vložky Moneta 16+4 zdarma ....................20.90

V letákové akci od 7.1. do 27.1.2008 mimo jiné nabízíme: 
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Allianz - stojíme p i Vás

Ing. Pavel Šíma
pojiš ovací poradce Allianz pojiš ovny, a. s.

si Vás dovoluje pozvat do své 

pojiš ovací kancelá e
Riegerova 177, Nová V elnice

Nabízíme Vám:
 Pojišt ní osob
 Penzijní p ipojišt ní
 Komplexní autopojišt ní
 Pojišt ní majetku ob an
 Cestovní pojišt ní
 Pojišt ní podnikatel
 Pojišt ní pr myslu
 Stavební spo ení

Provozní doba:
PO, T 17.00 – 19.00, ÚT 9.00 – 19.00,

(po telefonické domluv  kdykoliv)
Telefon: 384 395 555, 606 601 701

E-mail: pavel.sima@zastupci-allianz.cz

T šíme se na Vaši návšt vu.


